

Helen Shen's Short bio

Helen H. Shen, Professor, Department of Asian and Slavic Languages and Literatures, The University of Iowa, USA. She serves as Academic Coordinator of the Chinese Program and Director of Graduate Studies for the Department. Currently she also serves for the SAT Subject Tests Committee in the US and Roundtable Grant Committee of the National Federation of Modern Language Teachers Associations (NFMLTA) in the U.S. Since 2012, she has been serving on the Board of Directors for the Chinese Language Teachers Association, USA (CLTA-USA). And served as President for the association in 2016. Her major research area is Chinese L2 literacy development and reading education. She has published dozens of journal articles and is a lead author for the books of *Introduction to Standard Chinese Pinyin System* (2006), *Learning 100 Chinese Radicals*(2009), *Teaching Chinese as a Second Language: Vocabulary Acquisition and Instruction* (2011), and *Routledge Intermediate Chinese Reader*(2013). She is co-editor of the book, *Research Among Learners of Chinese as a Foreign Language* (2010). She is the recipient of an International Research grant from the US Department of Education (2005-08) to develop the comprehensive web-based project --The Chinese Reading World (<http://collections.uiowa.edu/chinese/>). She is the recipient of three STARTALK grants from the US National Security Agency (2010, 2016, 2017). In 2015 she was invited by the Mandarin Institute--Loyola Marymount University STARTALK Infrastructure Program to direct the construction of the first online K–5 word frequency database for Chinese L2 learners (<http://www.mandarininstitute.org/node/21>).

Helen H. Shen (沈禾玲), 美国爱荷华大学亚洲暨斯拉夫语言文学系教授。现任该系中文部主任、研究生部主任。并担任美国 SAT 学科考试委员委员, 美国现代语言教师协会联合会圆桌基金会委员。2012 年起担任美国中文教师学会理事, 2016 年担任美国中文教师学会会长。主要研究领域为汉语作为第二语言字词习得与阅读教学。在学术杂志上发表实证研究论文数十篇, 作为第一作者, 出版《汉语字词教学》、《汉语拼音入门》、《汉字部首教程》、《中级汉语泛读教材》等专著及教材。担任 *Research Among Learners of Chinese as a Foreign Language* 一书副主编。2005-08 获美国教育部国际研究基金开发全球最大的中文阅读网站--中文阅读世界 (<http://collections.uiowa.edu/chinese/>)。2010, 2016, 2017 分别获得美国国家安全局星谈基金。2015 受 Mandarin Institute--Loyola Marymount University 星谈基础研究项目负责人邀请主持建设小学 K-5 汉语词频数据库 <http://www.mandarininstitute.org/node/21>